
Protokół Nr XI/12
z obrad sesji Rady Gminy Dubeninki odbytej w Gminnym Centrum Kultury w dniu 

06 marca 2012r

W obradach udział wzięli:
1. Radni Rady Gminy – 15
2. Sołtysi – 17
Listy obecności stanowią załącznik do protokołu.

Porządek obrad
1. Otwarcie obrad
2. Przedstawienie porządku obrad
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji
4. Interpelacje i wnioski radnych i sołtysów
5. Prezentacja promocji multimedialnej gminy Dubeninki
6. Zapoznanie ze stanowiskiem i uzasadnieniem stanowiska gmin i powiatów z 
    województwa Warmińsko – Mazurskiego oraz Podlaskiego dotyczące obywatelskiego   
    projektu ustawy o zmianie ustawy o ochronie przyrody z dnia 16 kwietnia 2004r w  

zakresie tworzenia i zmiany granic parków narodowych oraz sposobu odwoływania 
Dyrektorów tychże parków

7. Informacja na temat funkcjonowania szpitala w Gołdapi
8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2012 rok
9. Podjecie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Opieki nad 

Dzieckiem i Rodziną na lata 2012 – 2016 w Gminie Dubeninki
10.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt”
11.Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe 

odprowadzenie ścieków do urządzeń kanalizacyjnych
12.Podjęcie uchwały w sprawie wyodrębnienia w budżecie gminy środków stanowiących 

fundusz sołecki
13.Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2012
14.Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady Gminy 

na rok 2012
15.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy Dubeninki na rok 

2012
16.Przedstawienie sprawozdań z działalności komisji stałych Rady Gminy za 2011r
17. Informacja na temat spraw którymi zajmowała się Rada Gminy w 2011r
18.Sprawy różne
19.Odpowiedzi na interpelacji i wnioski
20.Zamknięcie obrad

Ad.1 Otwarcia obrad o godz. 900 dokonał Pan Kazimierz Krahel Przewodniczący Rady 
Gminy który przewodniczył obradom.
Przewodniczący Rady powitał radnych, sołtysów, pracowników urzędu gminy oraz 
przybyłych gości:Pana Stanisława Gutowskiego Dyrektora ds. sprzedaży firmy Pegaz 
z Suwałk, Panią Ewę Bogdanowicz – Kordiak Wicestarostę Gołdapskiego, Pana 
Wiesława Jurgielewicz Dyrektora Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej w Gołdapi, Pana Leszka Kowalewskiego Dyrektora Zarządu Dróg 
Powiatowych w Gołdapi, przedstawicieli prasy i stwierdził, iż w sesji uczestniczy 15 
radnych na 15 osobowy skład Rady Gminy, co stanowi niezbędne quorum do
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 prowadzenia obrad Rady Gminy i umożliwia podejmowanie prawomocnych uchwał.
Pan Przewodniczący Rady powiedział, że dzień wczorajszy i dzisiejszy jest dniem 
żałoby narodowej w związku z tym zaproponował uczcić minutą ciszy ofiary wypadku 
kolejowego pod Szczekocinami i poprosił obecnych o powstanie.

Ad.2 Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Krahel poinformował, że porządek 
obrad został doręczony i zapytał się czy ktoś proponuje wnieść zmiany do porządku 
obrad. Zmian do porządku obrad nie zgłoszono.

Ad.3 Do protokołu z poprzedniej sesji uwag nie wniesiono i w glosowaniu 15 głosami „za” 
(jednogłośnie) został przyjęty.

Ad.4 W interpelacjach i wnioskach głos zabrali:
Radny Jan Bordzio zwrócił się z zapytaniem do Dyrektora Zarządu Dróg 
Powiatowych w Gołdapi w sprawie drogi powiatowej Linowo – Przerośl.
Pan radny stwierdził, że powyższa droga od paru lat jest zaniedbywana w sezonie 
zimowym jak i letnim, w ostatnim okresie do godz. 1445 przy warstwie śniegu 40 cm 
była nieodśnieżona, co utrudniało przejazd pojazdów. Pan Jan Bordzio dzwonił w tej 
sprawie do Starostwa Powiatowego w Gołdapi żeby skonsultować się ze Starostą, 
ale poinformowano, że jest na posiedzeniu Komisji. Wobec tego poprosił o numer 
służbowy telefonu komórkowego ale powiedziano, że nie ma przy sobie komórki i 
poinformowano żeby dzwonić do ZDP. Radny dzwonił ale nikt nie odbierał telefonu.
Sołtys sołectwa Degucie Pan Piotr Jurewicz poinformował, że droga powiatowa 
Żytkiejmy – Degucie jest niezadbana, zbliża się wiosna i dalej są dziury, miała być 
poprawiona ale nie została poprawiona i będzie nieprzejezdna.

Ad.5 Przewodniczący obrad poprosił Pana Stanisława Gutowskiego Dyrektora ds. 
sprzedaży firmy fotograficznej Pegaz z Suwałk  o przedstawienie prezentacji 
promocji.
Pan Dyrektor na wstępie przedstawił informację dotyczącą reprezentowanej firmy.
Głównym zadaniem firmy jest wykonywanie profesjonalnych materiałów 
fotograficznych do celów promocyjnych. Firma planuje wykonywanie cyklu 
prezentacji na terenie byłego województwa Suwalskiego i docierają do wszystkich 
gmin z informacją o możliwości wykonania profesjonalnego materiału 
prezentacyjnego do internetu.
Następnie Pan Stanisław Gutowski przedstawił obecnym na obradach w formie 
slajdów przykładowy materiał prezentacyjny wykonany dla innej gminy.
Pan Dyrektor powiedział, że wykonując prezentację tworzy się jakby przekaz o 
różnych dziedzinach gminy czyli przekrój gminy, ponadto w takim materialne można 
wykorzystać również fragmenty z życia gminy.
Koszt wykonania prezentacji z wykorzystaniem balonu wynosi 3,5 tys. zł (netto) , 
zdjęcia lotnicze bez balonu 2,5 tys. zł (netto).

Ad.6 Przewodniczący obrad oddał głos dla Pana Wójta w celu przedstawienia stanowiska i 
uzasadnienia stanowiska gmin i powiatów województwa Warmińsko – Mazurskiego 
oraz Podlaskiego dotyczące obywatelskiego projektu ustawy o zmianie ustawy o 
ochronie przyrody w zakresie tworzenia i zmiany granic parków narodowych oraz 
sposobu odwoływania Dyrektorów tychże parków.
Zabierając głos Pan Ryszard Zieliński powiedział, że z inicjatywy Burmistrza 
Mikołajek z dniu 8 lutego 2012r w Urzędzie Miasta i Gminy Mikołajki odbyło się 
spotkanie w którym uczestniczyło wielu posłów i senatorów i przedstawicieli gmin z
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 województwa Podlaskiego (37 osób), z województwa Warmińsko – Mazurskiego 

zaproszeni byli: Starosta Powiatu Mrągowskiego, Piskiego, Szczecieńskiego, 
Kętrzyńskiego, Gołdapskiego oraz gminy: Mrągowo, Ruciane-Nida, Pisz, Piecki, 
Świętajno, Orzysz, Gołdap i Dubeninki.
Spotkanie poświęcone było rozpoczętej procedury rozpatrywania przez Sejm 
obywatelskiego projektu ustawy o zmianie ustawy o ochronie przyrody.
Obecnie obowiązujący art.10 ust.2 mówi, że „określenie i zmiana granic parku 
narodowego może nastąpić po uzgodnieniu z właściwymi miejscowo organami 
uchwałodawczymi jednostek samorządu terytorialnego na którym obszarze działania 
planuje się powyższe zmiany, oraz po zaopiniowaniu w terminie 30 dni od dnia 
przedłożenia tych zmian przez zainteresowane organizacje pozarządowe. Nie 
złożenie opinii w przewidzianym terminie uznaje się za brak uwag”.
Zmiana polegałaby na tym, że nie ma uzgodnienia w sprawie tworzenia parków 
narodowych tylko jest opinia Rady Gminy.
Przed wyjazdem na spotkanie odbyło się posiedzenie Komisji Rolnictwa, Ochrony 
Środowiska i Porządku Publicznego Rady Gminy Dubeninki celem poznania 
stanowiska komisji w tej sprawie.
Stanowisko Wójta i Komisji było negatywne do proponowanego projektu zmiany 
ustawy o ochronie przyrody dotyczącego art. 10 ust.2.
Pan Wójt powiedział, że rząd i Komisja Państwowej Rady Ochrony Przyrody ds. 
parków narodowych i rezerwatów pozytywnie odnosi się do zmiany art.10 ust.2 
powyższej ustawy.
Na zakończenie swojej wypowiedzi Pan Wójt dodał, że Pan Jaromir Krajewski 
Dyrektor Parku Krajobrazowego Puszczy Rominckiej pod koniec maja br. 
zorganizuje wyjazd studyjny do Biebrzańskiego Parku Narodowego.

Ad.7 Informację na temat funkcjonowania szpitala w Gołdapi i jego przyszłości w formie 
prezentacji na slajdach przedstawiła Pani Ewa Bogdanowicz – Kordiak Wicestarosta 
Gołdapski. Na obradach obecny był również Dyrektor Samodzielnego Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej Pan Wiesław Jurgielewicz.
Po omówieniu pkt.7 na obrady sesji przybył Ks. Biskup Diecezji Ełckiej Jerzy Mazur 
oraz Ks. Tadeusz Korosteński proboszcz parafii Dubeninki.
Przewodniczący obrad oddał głos dla Ks. Biskupa który po krótkim  przemówieniu 
skierowanym do obecnych udzielił błogosławieństwa i opuścił salę obrad.
Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Krahel ogłosił przerwę w obradach.

Ad.8 Po wznowieniu obrad Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że projekt uchwały 
radni otrzymali i poprosił Panią Alicję Karwel Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Dubeninkach o przedstawienie najistotniejszych elementów tegoż 
programu.
Pani Kierownik powiedziała, że każdy z radnych otrzymał projekt programu i 
poprosiła o ewentualne pytania dotyczące projektu uchwały. Pytań i uwag nie 
zgłoszono.
Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały Nr XI/64/12 w sprawie 
przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2012r, który następnie poddał 
pod głosowanie.
Uchwała została podjęta 15 glosami „za” ( jednogłośnie).

Ad.9 Przewodniczący obrad poinformował, że radni otrzymali projekt uchwały. Po 
przeprowadzonej dyskusji Pan Kazimierz Krahel odczytał projekt uchwały 
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Nr XI/65/12 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Opieki nad 
Dzieckiem i Rodziną na lata 2012 – 2016 w Gminie Dubeninki, który następnie 
poddał pod głosowanie.
Uchwała została podjęta 15 głosami „za” ( jednogłośnie).

Ad.10 Przewodniczący obrad poinformował, że radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o 
ewentualne pytania.
Po przeprowadzonej dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Krahel 
odczytał projekt uchwały Nr XI//66/12 w sprawie przyjęcia „Gminnego programu 
opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt”który 
poddał pod głosowanie.
Uchwala została podjęta 15 głosami „za” (jednogłośnie).

Ad.11 Przewodniczący obrad poinformował, że taryfa za zbiorowe odprowadzenie ścieków 
do urządzeń kanalizacyjnych była zatwierdzona ale powstał błąd w zapisie § 4 
uchwały w związku z tym należy podjąć nową uchwałę zmieniającą treść § 4.
Przewodniczący Rady Pan Kazimierz Krahel odczytał projekt uchwały Nr XI/67/12 
zmieniającej uchwałę w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe odprowadzenie 
ścieków do urządzeń kanalizacyjnych który poddał pod głosowanie.
Uchwała została podjęta 15 głosami „za” ( jednogłośnie).

Ad.12 Przewodniczący obrad poinformował, że projekt uchwały w sprawie funduszu 
sołeckiego radni otrzymali i otworzył dyskusję na w/w temat.
Po przeprowadzonej dyskusji Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt 
uchwały Nr XI/68/12 w sprawie wyodrębnienia w budżecie gminy środków 
stanowiących fundusz sołecki. Proponuje się nie wyodrębniać na 2013 rok środków 
na fundusz sołecki. Projekt uchwały został poddany pod głosowanie.
Uchwała została podjęta 9 głosami „za”, 0 „przeciw”, 6 „wstrzymującymi się”.

Ad.13 Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały Nr XI/69/12 w sprawie zmian 
w uchwale budżetowej na rok 2012.
Skarbnik Gminy Pani Bożena Wronowska przedstawiła objaśnienia do zmian w 
uchwale budżetowej.
Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały, uchwała została 
podjęta 15 głosami „za” (jednogłośnie).

Ad.14 Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Krahel poprosił przewodniczących 
komisji o przedstawienie planów pracy na 2012 rok.
Plany pracy komisji przedstawili:

          1. Andrzej Kisielewski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej
          2. Edward Sosnowski -  Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i 

    Budżetu
          3. Stanisław Bielicki – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i 
               Porządku Publicznego

 4. Dorota Hołodowska – Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Oświaty i Kultury
Uwag do przedstawionych planów pracy komisji nie wniesiono.
Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały Nr XI/70/12 w sprawie 
zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady Gminy na 2012r który poddał pod 
głosowanie.
Uchwała została podjęta 15 głosami „za” (jednogłośnie).
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Ad.15 Przewodniczący obrad przedstawił plan pracy Rady Gminy na 2012 rok, uwag i 

propozycji do planu pracy nie wniesiono.
Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały Nr XI/71/12 w sprawie 
uchwalenia planu pracy Rady Gminy Dubeninki na rok 2012 który poddał pod 
głosowanie.
Uchwała została podjęta 15 głosami „za” (jednogłośnie).

Ad.16 Przewodniczący Rady Gminy poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie 
sprawozdań z działalności komisji stałych Rady Gminy za 2011 rok.
Sprawozdania z działalności komisji za 2011r przedstawili:
1. Andrzej Kisielewski
2. Edward Sosnowski
3. Stanisław Bielicki
4. Dorota Hołodowska
Uwag do przedstawionych sprawozdań z działalności komisji stałych Rady Gminy 
za 2011r nie wniesiono.

Ad.17 Informację na temat spraw którymi zajmowała się Rada Gminy w 2011r przedstawił 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Krahel (informacja w aktach Rady 
Gminy).

Ad.18 W sprawach różnych głos zabrali:
Wójt Gminy Ryszard Zieliński przedstawił informację zamieszczoną w internecie 
dotyczącą gazu łupkowego.
„Puls Biznesu” pisze, że nowe prawo pozwala wojewodzie ulokować kopalnie 
wbrew woli samorządów. Od początku roku obowiązuje nowa ustawa Prawo 
geologiczne i górnicze. Zdaniem niektórych prawników, pozwala ona rządowi 
przełamywać opór gmin przeciwnych  eksploatacji gazu łupkowego na ich terenie. 
Ustawa pozwala wojewodom wydawać tzw. zarządzenia zastępcze umożliwiające 
zmianę planów zagospodarowania przestrzennego nawet wbrew woli gmin.
Ks. Marceli Ogar Proboszcz Parafii Rzymsko – Katolickiej z Żytkiejm przedstawił 
prośbę dotyczącą ofiarowania gminnej działki Nr 111 o pow.12 ar. położonej w 
Żytkiejmach dla parafii z przeznaczeniem na parking. 
Pan Wójt odpowiedział, że parking jest potrzebny i sprawę należy załatwić 
pozytywnie. Radny Edward Sosnowski uważał, że należy przekazać działkę Nr 111 
dla parafii w Żytkiejmach z przeznaczeniem na parking parafialny.
Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Krahel przedstawił treść 
następujących pism:
1. PKS w Suwałkach informujące, że będą prowadzone prace związane z korektą 
rozkładu jazdy obowiązującego od 24 czerwca 2012r (kopia pisma w aktach )
2. Pani Krystyny Minasjan z Kazachstanu w sprawie przyjęcia na teren gminy 
(pismo w aktach)
3. Zawiadomienie Wójta Gminy Przerośl, że Rada Gminy podjęła uchwałę w 
sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego północno  - wschodniej części gminy Przerośl wraz z prognozą 
oddziaływania na środowisko. Wnioski do planu miejscowego mogą być składane w 
terminie 21 dni od dnia otrzymania zawiadomienia na adres UG Przerośl. 
Zawiadomienie wpłynęło 1 marca 2012r ( kopia zawiadomienia wraz z załącznikami 
w aktach). Dotyczy to następujących miejscowości z gminy Dubeninki:Stańczyki, 
Maciejowięta, Wysoki Garb, Przerośl Gołdapska, Pobłędzie , Rakówek, Kramnik 
które przylegają do obszaru objętego planem.
Sekretarz Gminy Pan Stanisław Kosiński w formie slajdu pokazał obecnym obszar
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 objęty planem zagospodarowania przestrzennego i miejscowości które graniczą 

bezpośrednio z gminą Dubeninki i są objęte miejscowym planem.
4. Wniosek Pani Anny Piekarskiej z Mińska Mazowieckiego o zmianę ustaleń 
studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy 
Dubeninki. Pani Anna Piekarska w miejscowości Marlinowo chciałaby pobudować 
farę wiatrową.
Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że „państwo radni rozważcie czy czy my 
się zdecydujemy na to aby dokonać zmiany niedawno przyjętego studium, czy 
należałyby się zmiany i ile by to kosztowało  Pani Wójcie”.
Pan Wójt odpowiedział, że nie wie jaki byłby koszt zmiany studium.
Salę obrad opuściła radna Jadwiga Świtaj.
Głos zabrał Wójt i przedstawił następujące informacje:
1. 2 lutego br. Pan Wójt złożył do Olsztyna wniosek o zezwolenie na dokonanie 
czynności zabronionych w stosunku do zwierząt i gatunków objętych ochroną. 
Wniosek dotyczy odstrzału interwencyjnego wilka w miejscowościach leżących na 
skraju Puszczy Rominckiej (Będziszewo, Błędziszki, Bludzie Wielkie) ponieważ 
mieszkańcy zgłosili, że zostało zagryzionych kilka psów i stanowi wielkie zagrożenie 
zwłaszcza dla dzieci przemierzających drogę do autobusu szkolnego.
Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska wystąpił z pismem do Generalnego 
Dyrektora Ochrony Środowiska w tej sprawie. Treść pisma została odczytana.
2. Pismo Agencji Nieruchomości Rolnych w Olsztynie Filii w Suwałkach Biura 
Terenowego w Olecku w którym zwróciła się do Gminy Dubeninki o nieodpłatne 
przejęcie przez gminę nieruchomości wchodzących w skład Zasobu Własności 
Rolnej Skarbu Państwa stanowiących domy i lokale mieszkalne, budynki 
gospodarcze i garaże wraz z niezbędnymi gruntami położonych w miejscowościach: 
Kociołek, Marlinowo, Przerośl Gołdapska, Degucie ( 4 nieruchomości).
Wójt zapytał się radnych co sądzą na ten temat.
Rada jednogłośnie negatywnie ustosunkowała się  do propozycji nieodpłatnego 
przejęcia przez gminę nieruchomości będących w Zasobach Własności Rolnej 
Skarbu Państwa.
Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Krahel poinformował, że Państwowy 
Powiatowy Inspektor Sanitarny w Gołdapi przesłał pismo dotyczące wyznaczenia 
osoby do pracy w Powiatowym Zespole Koordynującym ds. Profilaktyki Tytoniowej.
Do pracy w Powiatowym Zespole Koordynującym ds. Profilaktyki Tytoniowej zgłosiła 
się radna Agnieszka Sztejter, innych propozycji nie zgłoszono. 
Głos zabrał Pani Ewa Bogdanowicz – Kordiak Wicestarosta Gołdapski i zwróciła 
uwagę, że w programie obrad nie ma „informacji z powiatu” poinformowała również 
o następujących sprawach:
- Rada Powiatu podjęła uchwałę ws. ustanowienia stypendiów Starosty dla uczniów 
szkół ponadgimnazjalnych ( dla uczniów szkół prowadzonych przez Powiat 
Gołdapski)
- 15 marca br. będzie zorganizowane spotkanie dla mikroprzedsiębiorców na 
poziomie międzynarodowym
-poprosiła o przesłanie uchwalonych na obecnej sesji programów
Pani Alicja Karwel powiedziała, że powyższe uchwały są zamieszczone na stronie 
internetowej gminy
- odniosła się do zgłoszonej na sesji uwagi radnego Jana Bordzio i powiedziała, że 
telefon do Starosty i Wicestarosty jest ogólnodostepny, Dyrektor Zarządu Dróg 
Powiatowych dysponuje telefonem i są osoby dyżurujące które powinny być 
uchwytne. 
Pan Wójt zwrócił się do Pani Wicestarosty z zapytaniem „czy budżet powiatu jest
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 zatwierdzony”
Pani Ewa Bogdanowicz – Kordiak odpowiedziała, że został zatwierdzony w grudniu 
2011r.
Następnie Pan Wójt zapytał się, czy dużo środków finansowych zdobył Powiat z 
Unii Europejskiej. Pani Wicestarosta zapytała się czy w kwocie.
Pan Wójt odpowiedział na jakie cele.
Pani Ewa Bogdanowicz – Kordiak powiedziała, że głównie na cele miękkie , 
edukacyjne rękami szkół, urzędu pracy w 2011r.
Radny Edward Sosnowski zapytał się o środki z Unii Europejskiej na drogownictwo.
Pani Wicestarosta odpowiedziała, że został złożony 1 wniosek do programu Polska 
– Litwa na kontynuację drogi Rogale – Skocze.
Głos zabrał Ryszard Gruszka mieszkaniec wsi Łysogóra i korzystając z obecności 
Pani Wicestarosty poinformował, że większość z was dostała lub dostanie list z 
Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa informujący o przesunięciu 
terminu wydania decyzji na 1 czerwca br. i wszelkich dopłat do 30 czerwca br.
W związku z tym zwrócił się do Pani Wicestarosty ponieważ problem ten dotyczy 
wszystkich rolników z powiatu Gołdapskiego z pytaniem czy nie warto by pokusić 
się o jakąś formę nacisku na Agencję, Ministra Rolnictwa celem może częściowej 
wypłaty. W przypadku wypłat na koniec czerwca, to jest pół roku bez żadnego 
finansowania, a wydatków mamy multum ( zakup paliwa, nawozów itd.)
Następnie Pan Ryszard Gruszka zwrócił się do Pana Przewodniczącego Rady 
Gminy w sprawie Statutu Gminy informując, że „półtora roku temu objęliście władzę 
w tej gminie i do tej pory pracujecie na statucie który jest nieaktualny”.
Pan Przewodniczący poinformował, że dwukrotnie był czytany i były nanoszone 
uwagi do Statutu i prawdopodobnie na najbliższej sesji będzie uchwalony.
Ponownie Pan Ryszard Gruszka zabrał głos i powiedział, „że jako mieszkaniec 
gminy chciałby dowiedzieć się co dalej z projektem ( studium zagospodarowania 
przestrzennego gminy) czy gmina szuka nowych inwestorów, czy to byli niepoważni 
inwestorzy, co się dzieje w tym temacie, że wszyscy nabrali wody w usta i nic się nie 
dzieje. My mieszkańcy jak nie mieliśmy informacji do tej pory tak nie mamy o 
wiatrakach, czy dokładnej informacji o braku wiatraków”.
Głos zabrał radny Edward Sosnowski i odniósł się do sprawy Agencji 
Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa dotyczącej wypłat dla rolników informując, 
że Agencja tłumaczy to przeprowadzanymi kontrolami ( pisma w tej sprawie rolnicy 
otrzymali) i my nie mamy wpływu na termin wypłat dopłat.
Odnośnie poruszonej sprawy Statutu Pan Edward Sosnowski Przewodniczący 
Komisji Statutowej poinformował, że obecny statut jest ważny tylko należało 
dokonać zmian w związku ze zmianą przepisów (poprawki do ustaw) i odbyły się 3 
posiedzenia komisji za które członkowie nie otrzymali wynagrodzenia. Projekt 
statutu został opracowany i zaopiniowany pozytywnie przez komisję i trafi pod 
obrady rady.
Głos zabrał radny Leszek Wilczewski i zwrócił się do Pani Wicestarosty 
Gołdapskiego i zaproponował „żeby przejechała się na drogę Żytkiejmy – Degucie i 
obejrzała w jakim jest stanie droga po roztopach i w związku z tym podjąć jakąś 
decyzję”.
Głos zabrała Pani Ewa Bogdanowicz – Kordiak celem udzielenia odpowiedzi w

 sprawie Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa i powiedziała, że Powiat 
wpływu na Agencję nie ma, ale jeżeli nie będziemy tego sygnalizować to być może 
„tam gdzieś” nie wiedzą o tym problemie.
Pani Wicestarosta zapewniła, że ze swojej strony wyślemy zapytanie angażując w 
to terenowych parlamentarzystów. Natomiast odnośnie drogi Żytkiejmy – Degucie



8
 powiedziała, że nie jeździła przed i po roztopach tą drogą więc nie wie jak wygląda 

rozumie, że jest nagląca potrzeba remontu.
W powiecie są ograniczone środki finansowe, ze swoich środków w/w drogi nie 
zrobią. Powiat czeka i śledzi kiedy będą ogłaszane pieniądze zewnętrzne, ideałem 
było by to żeby Powiat włożył 50% wartości inwestycji i 50% środki zewnętrzne.
Z 50% środków powiatowych zachęcamy gminę do wzięcia 25% ( 25% Powiat + 
25% Gmina) i robimy drogę pozyskując drugą połowę z zewnątrz.
Radna Agnieszka Sztejter zapytała się o wysokość diet radnych powiatowych.
Pani Ewa Bogdanowicz – Kordiak odpowiedziała, że Pan Jacek Rakowski z 
info.gołdap jest bardziej zorientowany w sprawie wysokości diet radnych.
Głos zabrał Wójt Gminy Pan Ryszard Zieliński i poinformował, że ruszamy z 
projektem polegającym na szkoleniu operatorów koparko-ładowarki i układaczy 
nawierzchni drogowych.
Ponadto poinformował również o:
- pozytywnym zaopiniowaniu wniosku i szansie uzyskania dofinansowania na turniej 
sołectw
- istnieje szansa na pozytywne zaopiniowanie wniosku złożonego przez Gminne 
Centrum Kultury w Dubeninkach na prowadzenie zajęć z dziećmi w świetlicach
- w tym tygodniu złożony zostanie wniosek w którym przystępujemy do konkursu na 
zajęcia dodatkowe w naszych szkołach podstawowych i gimnazjum 
- od kwietnia br. będzie prowadzony kurs związany z uzyskaniem prawa jazdy przez 
kobiety bezrobotne
Sekretarz Gminy Pan Stanisław Kosiński przedstawił zasady programu dla rolników 
lub domowników ubezpieczonych w KRUS pod nazwą „nowy zawód, nowe 
możliwości dla osób odchodzących z rolnictwa w powiecie gołdapskim” czyli kurs na 
operatorów koparko – ładowarki i układacza nawierzchni drogowych.
Po wypowiedzi Sekretarza Gminy Pan Jacek Rakowski przedstawił wysokość 
miesięcznych diet radnych powiatowych:
1. Szeregowy radny - 600 zł
2. Przewodniczący komisji i Wiceprzewodniczący Rady Powiatu - 700 zł
3. Członkowie Zarządu Powiatu - 1100 zł
4. Przewodniczący Rady Powiatu - 1400 zł
Radni nie mają płacone za 1 miesiąc wakacyjny i za nieobecność w odpowiedniej 
części.

Ad.19 W odpowiedziach na interpelacje i wnioski Przewodniczący Rady Gminy poprosił 
Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych o ustosunkowanie się do zapytania radnego 
Jana Bordzio w sprawie drogi powiatowej Linowo – Przerośl.
Pan Leszek Kowalewski odpowiedział, że powyższa droga była dwa razy robiona. 
Droga rano była robiona, a później warunki pogodowe tak się ułożyły, że zaczęło 
„puszczać, zaczęła działać sól i zrobiło się trochę brei” i drugi raz wysłany został 
ciągnik prywatny który świadczy usługi dla ZDP około godz. 1700 .
Pan Dyrektor po informacji z Powiatu wysłał sprzęt do odśnieżania, a ponadto 
poinformował, że sam również sprawdzał stan drogi który nie był najgorszy, 
poprawione zostało na drodze szeroko, to co w dzień puściło to nie da  „się 
wyskrobać” do ziemi.
Telefony do Zarządu Dróg Powiatowych i Dyrektora są chyba wszystkim znane, 
jeżeli nie, stwierdził Pan Leszek Kowalewski to może podać swój numer telefonu 
komórkowego.
Pan Dyrektor nawiązał również do drogi Żytkiejmy – Degucie i stwierdził, że 
powyższa droga jest twarda i na roztopach jak puszcza to zawsze będą robić się
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 kolejny, jak będą warunki to zostaną lokalnie zasypane dziury i zostanie puszczona 
równiarka.
Zarząd Dróg Powiatowych jest na etapie tworzenia planu bieżącego utrzymania 
dróg, w posiadanym budżecie nie wystarczy środków na połatanie dziur.
Pan Leszek Kowalewski powiedział, że 10 tys. zł z gminy Dubeninki 
przeznaczonych na opracowanie projektu na drogę Żytkiejmy – Degucie nie 
przepadło, decyzja Rady Powiatu Gołdapskiego będzie podjęta po definitywnym 
rozstrzygnięciu programu Polska-Litwa ( droga Rogale-Skocze). W budżecie 
powiatu są zapisane pieniądze na tą drogę i jeżeli decyzja Powiatu ws. programu 
będzie negatywna, będzie można sfinansować wniosek w sprawie drogi Żytkiejmy-
Degucie. Pan Dyrektor dodał, że na ten rok możliwe byłoby tylko opracowanie 
dokumentacji na drogę Żytkiejmy – Degucie. Szacunkowy koszt przebudowy 4 km 
drogi ( bez wycinki drzew) wyniósłby 3 mln. zł.
Ponadto poinformował, że w przypadku naprawienia równiarki i przy sprzyjających 
warunkach atmosferycznych 7 marca Zarząd Dróg Powiatowych planuje 
przeżwirować drogę Czarne – Marlinowo.
Głos zabrał Wójt Gminy i nawiązując do sprawy studium i obszarów 
predysponowanych do budowy elektrowni wiatrowych zadał do  właścicieli 
gospodarstw pytanie „czy w terenie do was zgłaszają się ludzie ws. budowy 
elektrowni”. Sołtysi obecni na sesji odpowiedzieli, że zgłaszają się osoby.
Pan Wójt powiedział, iż jest to odpowiedź dla Pana Ryszarda Gruszki, że 
inwestorzy nie zgłaszają się do gminy ponieważ ich gmina nie interesuje tylko 
właściciele ziemi.

Ad.20 Zamknięcia obrad o godz. 1350 dokonał Przewodniczący Rady Gminy Pan 
Kazimierz Krahel.

Protokółowała: Przewodniczący Rady Gminy

Irena Zakrzewska Kazimierz Krahel


